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MUISTIO 

Tampereen hiippakunnan tulevaisuustyöskentely - 

Hautaustyöryhmä 

 

Paikka: Tampereen seurakuntien talo, Suurella sydämellä klubi 

Ajankohta: 16.9.2024 klo. 13.00 

 

Osallistujat:  

Kemppainen Jari 

Halme Mia 

Solja Petri 

Itkonen Juha (poistui klo. 14.15) 

Lehtonen Jyrki 

Pirinen Elsi 

Mäkipää Eelis 

 

Kokouksen avaus 

● Lääninrovasti Jari Kemppainen toivotti kaikki tervetulleeksi ja käytiin 

esittäytymiskierros 

● Työryhmä valitsi puheenjohtajakseen Jari Kemppaisen ja muistion laatijaksi Eelis 

Mäkipään 

● Käytiin läpi taustatietoa hautauksista Tampereen hpk:n alueella ja miksi olemme 

koolla 

● Tämän jälkeen käytiin yleistä keskustelua lääninrovastin pohjustuksesta ja 

osallistujien ajatuksista ko. aiheesta. 

 

Keskustelusta noussutta 

 

Itkonen: Hautauksessa nähtävä 2 näkökulmaa. Toisaalta lakisääteinen tehtävä ja 

velvollisuus, mutta myös hengellinen näkökulma on hyvä nähdä. 

 

Lehtonen: Jonkinlaista yhteistyötä seurakuntien välillä on jo. Seurakunnat voisivat kootusti 

viestiä ja neuvotella Pirhan suuntaan. Hautauksia varsinkin kaupunkiseudulla tulisi 

nopeuttaa. 

 

Pirinen: Hautaustoimen hinnoittelussa on suuria eroja paikkakunnittain; olisiko näitä 

mahdollista säädellä enemmän yhteisesti? Löytyisikö yhteistyötä ihan käytännön 

konkretiassa? 

 

Itkonen: Liian tiukka linja hinnoittelussa saattaa haavoittaa ihmisiä suruprosessin keskellä. 

Löydettävä keino viestiä hinnoista ja niiden muutoksista. 

 

Halme: Ihmiset ovat yhä enemmän hintatietoisia kuin ennen. 
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Solja: Pirhan toimeentulotuessa suuria eroja paikkakunnittain. Myönnetyt varat ei useinkaan 

riitä kattamaan omaisille koituneita kustannuksia. 

Itkonen: Pirhan toimeentulotuen toimimattomuus aiheuttaa tilanteen, jossa omaiset eivät 

välttämättä halua vastata hautauksesta.  

 

Lehtonen: Erilliset talousyksiköt, erilliset maksut. 

 

Pirinen: Yhtenäinen hinnoittelu olisi mahdollista yhteisellä talousalueella. 

 

Itkonen: Voidaanko joitakin tehtäviä jakaa eri työalojen kesken? Rukoushetkiä voisi toteuttaa 

myös suntio tai htmaa työntekijä vetoisesti. Papit suntioiksi ajatus?? 

 

Kemppinen: Pirhan kanssa on jo yhteistyötä monella eri osa-alueella, mutta ei 

vainajatoiminnassa. Vainajalogistiikka (ohjelmisto) olisi hyvä olla käytössä jokaisella 

tulevaan krematorioon liittyvällä seurakunnalla. 

 

Mäkipää: Hautaustoimistot ruuhkatilanteissa pystyneet suunnittelemaan vainajan siirtoja 

enemmän paikkatilanne huomioon ottaen. Usein ajankohtainen tieto eri toimijoiden 

säilytystilasta hautureilla. 

 

Itkonen: Perustellusta syystä myös tuhkan siunaaminen on onnistunut. 

 

Mäkipää: Tuhkaaminen usein omaisille kalliimpaa, kuin arkkuhautaus. 

 

Itkonen: Kuolemankulttuuri muutoksessa. Kuinka mahdollistaa suuren tehokkuus, mutta 

pienen joustavuus? 

 

Yleisesti: Kilpailuttamisessa koettu haasteita ympäri hiippakuntaa. 

 

Solja: HHR:n ongelmallisuus ja valvonnan puute 

 

 

Kehitettävää 

● Järjestelmien ja ohjelmistojen yhtenäistäminen 

● Konekaluston, varaosien yms. mahdolliset yhteishankinnat ja kilpailutukset 

● Hautauksen palvelukaavion kehittäminen ja yhtenäistäminen 

 

Seuraava kokoontuminen 

Seuraava kokoontuminen on maanantaina 21.10.2024 klo. 13.00 Seurakuntien talon 

Suurella sydämellä -klubilla. 

 

Kokoontumisen päättäminen 

Lääninrovasti Kemppainen päätti kokoontumisen klo. 14.20 

 

 

 


